
SCHRIFTELIJKE VRAGEN, ex artikel 42 Reglement van Orde

Gericht aan GS GS

Onderwerp Invoering Omgevingswet

Inleidende toelichting De Omgevingswet lijkt nu daadwerkelijk ingevoerd te worden. 
Als PvdA maken wij ons, na het ontvangen van signalen van 
deskundigen, nog steeds zorgen over de invoering van de 
Omgevingswet op 1 januari 2024. 

Onze zorg richt zich op hoe wij bewoners, bedrijven en 
organisaties het beste kunnen helpen, wanneer wij, als 
overheden zijnde, hen afsturen op een online loket dat te 
wensen overlaat. Wij kunnen simpelweg onze inwoners hier 
niet de dupe van laten worden en laten verdrinken in moeilijke, 
tegenstrijdige en stroperige aanvragen. 

Wij willen voorkomen dat vele inwoners aangewezen worden 
op adviesbureaus die aanvragen namens hen doen om maar 
door het oerwoud van regelgeving te komen, maar willen dat 
men juist zelf in staat kan zijn om een vergunningsaanvraag in 
te dienen. 
Een artikel in Binnenlands Bestuur concludeert dat dit nog lang
niet mogelijk is voor inwoners en hiervoor zwaar geleund gaat 
worden op advieswerk vanuit gemeenten.1 Wij willen ook zo 
goed mogelijk voorkomen dat gemeenten overbelast worden 
met de invoering van de Omgevingswet.

Er mag vanaf 1 januari geen tweedeling ontstaan tussen 
inwoners die wel voldoende middelen en kennis hebben om 
door dit oerwoud te komen en degenen die deze middelen niet 
hebben. Het zou namelijk nog weer een voorbeeld zijn van een
overheid die via theoretische modellen en nieuwe systemen de
burger opzadelt met onredelijke lasten, en daarmee de kloven 
in Nederland verdiept. Wij willen graag naar een overheid toe 
die zich weer dienstbaar opstelt naar de burger.

Hierom stelt de PvdA de volgende vragen:
Vragen

1. Is GS bekend met de verwachte problemen met de 
Omgevingswet, zoals onder andere aangegeven in het 
artikel van Binnenlands Bestuur?

2. Is er al een inventarisatie uitgevoerd bij de Friese 
gemeenten op het gebied van uitvoeringscapaciteit 
voor de omgevingswet? Zo niet, is GS dan bereid om 
dit zo snel mogelijk alsnog te doen?

3. Gaat GS inventariseren bij gemeenten of zij klaar staan
om individuen voldoende te ondersteunen bij de 
vergunningsaanvraag? Zo ja, is GS dan ook bereid om 

1 DSO zegt: ‘Neem contact op met uw gemeente’ (binnenlandsbestuur.nl)

https://www.binnenlandsbestuur.nl/ruimte-en-milieu/dso-antwoordt-neem-contact-op-met-uw-gemeente


in hulpwensen tegemoet te komen, en het Rijk 
eventueel hierbij te betrekken?

4. Is het mogelijk dat de Provincie gezamenlijk met het 
Wetterskip, Gemeenten en andere relevante 
autoriteiten kijkt naar het versimpelen van aanvragen 
en het delen van kennis, uitgaande van het perspectief 
van een vergunningaanvrager? Zo ja, wil GS deze 
samenwerking verder aanjagen?

5. Is het mogelijk dat de provincie in de eerste maanden 
van het inwerkingtreden van de Omgevingswet extra 
FTE’s in zet om veelgebruikte toepasbare regels snel te
versimpelen?

6. Is GS bereid om actief aangehaakt te blijven op dit 
dossier en bij signalen van moeilijkheden bij 
vergunningsaanvragen, op eigen titel, deze 
moeilijkheden bij de ministeries aan te kaarten?

7. Neemt GS aanvullende maatregelen om 
vergunningaanvragen voor laaggeletterden of mensen 
met beperkte middelen toegankelijk te houden? Zo nee,
waarom niet? En is GS dan bereid dit alsnog te doen?
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